
 
Provincie Flevoland 
 
T.a.v. Voorzitter van Provinciale Staten, de heer L. Verbeek 
 
Onderwerp: Schriftelijke vragen over de netcongestie in Flevoland  
 
Datum: 17 mei 2023 
 
Geachte Voorzitter, 
 
Overeenkomstig artikel 23, lid 1 en 2 van het Reglement van Orde stelt de fractie van Forum voor 
Democratie de volgende schriftelijke vragen aan het college van Gedeputeerde Staten naar aanleiding 
van een informatieve presentatie van Liander in de gemeente Noord-Oost Friesland van 10 mei jl.  
 

1. Uit de presentatie van Liander van 10 mei jl. in de gemeente Noord-Oost Friesland bleek dat 
er geen hoogspanningscapaciteit beschikbaar is in  zowel Friesland als Flevoland. Kan de 
gedeputeerde aangeven of de verzwaring van het net al is meegenomen in de berekening van 
de presentatie van Liander? 

2. Indien dit zo is, kan de Gedeputeerde uitleggen waarom er nog zwaardere windmolens (met 
hogere kw) worden geplaatst als Liander nu al aangeeft dat er geen capaciteit is? 
(Huishoudens die al zonnepanelen op het dak hebben liggen worden hierbij al meegerekend) 

3. Uit de presentatie komt naar voren dat Liander onderzoek doet naar “juridische 
mogelijkheden” als oplossing. Kan de Gedeputeerde aangeven of de Provincie hier ook mee 
bezig is en hoe de Gedeputeerde hier tegenover staat?  

4. Tijdens de inwerksessie en in het Kiekendief Perspectief-rapport werd gesproken over 
monitoring. Kan de Gedeputeerde aangeven of deze monitoring in meer of mindere mate 
samenhangt met de netwerkcongestie of met de voorgestelde juridische mogelijkheden 
vanuit Liander? 

5. Vallen verplichte besparingsmaatregelen voor bedrijven en/of particulieren onder de 
juridische mogelijkheden die onderzocht worden? 

6. Kan de Gedeputeerde reflecteren op het feit dat netcongestie ervoor zorgt dat mensen 
moeten betalen om terug te leveren aan het net en er daardoor voor kiezen hun 
zonnepanelen middels een schakelsysteem (tijdelijk) uit te schakelen? 

7. Geldt bovengenoemd punt ook voor windmolens?  
8. Indien dit zo is, hoe kijkt de Gedeputeerde dan naar de effectiviteit van de investering in deze 

vorm van energievoorziening vanuit de Provincie? 
9. Kan de Gedeputeerde aangeven hoeveel extra woningen aangesloten kunnen worden na de 

geplande netverzwaring?  
10. Liander geeft aan dat windparken dichter bij woonwijken worden geplaatst vanwege dure 

bekabeling. Overwegende dat onduidelijk is in welke mate de kankerverwekkende stof 
bisfenol A afgegeven wordt door windmolens, kan de Gedeputeerde aangeven wat de 
wenselijkheid hiervan is in het kader van volksgezondheid? 

11. Is de Gedeputeerde het met ons eens dat nu er steeds hogere windmolens geplaatst worden, 
het belangrijk is dat deze juist verder van woonwijken geplaatst moeten worden in het kader 
van veiligheid? 



Namens de fractie van Forum voor Democratie, 
 
Jelena Postuma 


